
Vėl nori deginti atliekas prie Gariūnų 

Lietuvos energija vasario 25 d. 17.30 val. M. Mažvydo mokykloje kviečia į susitikimą, 
kuriame pristatys naujos kogeneracinės jėgainės projektą.  

Lazdyniečiai daug nuveikė ir buvo sustabdyta medicininių atliekų deginimo  gamyklos 
„Senovė“ veikla. Jie mynė valdžios institucijų slenksčius, kad UAB „Vilniaus vandenys“ 
sutvarkytų nuotekų valymo įrenginius. Dabar tokios smarvės nebejaučiame. Tačiau ar galime 
būti ramūs. Jau daugelį metų tiek rubikoninės kompanijos ar  Vyriausybė šalia esančios 
šiluminės elektrinės nori pastatyti dar vieną – atliekų deginimo gamyklą. 

Lietuvos energijos teikiama informacija,145 MW galingumokogeneracinė elektrinė kainuotų 
328,4 mln eurų ir būtų statoma iš Europos sąjungos lėšų. Elektrinės valdyme valstybė turėtų 
51 procentą akcijų. Elektrinėje planuojama deginti biokurą ir išrūšiuotas nepavojingas 
atliekas. Paklausus kaip bus užtikrinta, kad atliekos tikrai bus nepavojingos, buvo atsakyta, 
kad kontroliuoti privalės atliekų tvarkymo centras. Jie būtų įpareigoti tą daryti per sutartis. 
Šalia naujos esančios dabartinės šiluminės elektrinės veikla galimai bus pristabdyta tik 
vasarą.  

Trakų Vokėje jau vykusiame kogeneracinės jėgainės projekto pristatyme Lietuvos energijos 
atstovai neatsakė į klausimus: kodėl nesiūlomi alternatyvūs projektai, prie kokios 
temperatūros bus deginamos atliekos, kaip bus apsaugoti kaimyninių rajonų gyventojai nuo 
transporto srautų, kokie kiekiai atliekų lieka deginimui jei būtų tinkamai išrūšiuojami ir t.t. 

Vyraujantys vakarų vėjai labai dažnai Gariūnų teršalus atneša į Pilaitės rajoną, nes esame tik 
už 3,5 kilometro. Tačiau kažkodėl manome, kad aktyviai kovoti su taršios pramonės plėtra 
prie Gariūnų turi tik Lazdynų bendruomenė. Jeigu norisi gyventi švarioje aplinkoje ateikime 
ir vienykimės, nes tai ne vieno žmogaus ar bendruomenės tikslas. 
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